
Cez víkend sa ochladilo 
o dvadsať stupňov. Tak 
dlho očakávaný dážď 
úplne pokazil oslavy 
v Miezgovciach a sčasti 
aj na Jankovom vŕšku. 
Organizátori smútia, 
záhradkári a hubári 
plesajú. Taká je príroda, 
mocná čarodejka. Tento 
víkend sme sa akoby 
rozlúčili s tohtoročným 
letom,  dlhým a najmä 
horúcim. Ale ešte stále 
sa môžeme tešiť na 
slnečné dni, na babie 
leto... O týždeň začína 
školský rok a všetko sa 
opäť dostane do svojich 
zabehnutých koľají. 
Končia dva mesiace 
prázdnin, dovoleniek, 
„uhorkovej“ sezóny. 
Školáci, učitelia, ale i 
verejná správa už bude 
fungovať na sto percent. 
Najmä samospráva. Musí. 
Veď o dva mesiace sú tu 
komunálne voľby, budú 
sa skladať účty, rozbieha 
sa kampaň.  A opäť bude 
horúco... 
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka
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Na margo

Mesto Bánovce nad 
Bebravou a MsKS 
vás v utorok 
28. augusta 
od 15.00 h 
pozývajú 
na spomienkový 
akt k 74. výročiu 
SNP

Bánovčanka 
Kristína Néč 
Lapinová 
na majstrovstvách 
sveta siedma

Nová kniha 
o Alexandrovi 
Dubčekovi 
a spomienkové 
stretnutie k 50. 
výročiu Pražskej jari 

Rekonštrukcia 
ciest a chodníkov 
prebieha neustále. 
Neparkujte tam, 
kde sa pracuje 

a dodržujte dočasné 
dopravné značenie! 

Neprehliadnite!

Premiér Peter Pellegrini na Jankovom vŕšku   

Na  čele pochodu Nesmrteľ-
ného pluku kráčali predseda Slo-
venského zväzu protifašistických 
bojovníkov Pavol Sečkár, pred-
seda SZPB v Trenčíne Ján Holička, 
predsedníčka SZPB v Bánovciach 
nad Bebravou Emília Peťovská 
a  desiatky ďalších, najmä z  obcí 
nášho regiónu. Napriek daždi-
vému počasiu pozvanie prijalo 
aj mnoho hostí z  politického 
života a veľké množstvo občanov. 
Účastníkov osláv privítala pod 
mohylou starostka obce Uhrovec 
Zuzana Máčeková, predovšetkým 
premiéra, zástupcov troch veľ-
vyslanectiev, ozbrojených síl, 
prezidentskej kancelárie, tren-
čianskeho župana, poslancov NR 
SR a TSK, prednostov okresných 
úradov a  ďalších. Za  vedenie 
mesta Bánovce nad Bebravou sa 

pamiatke padlých v SNP poklonili 
viceprimátorka Dana Švecová 
a  Monika Ašverusová z  odboru 
školstva mestského úradu. 

„Slovenský národ je mieru-
milovný, skromný, pracovitý, ale 
v tých kľúčových momentoch sa vie 
postaviť za svoje hodnoty, za svoje 
práva, za svoju slobodu...“ povedal 
okrem iného vo svojom o� ciálnom 
príhovore predseda vlády SR Peter 
Pellegrini, ktorého na  oslavách 
na  Jankovom vŕšku sprevádzal 
poslanec NR SR Ľubomír Želiezka 
z  Bánoviec nad Bebravou. 
Na pódiu pod mohylou predniesli 
svoje príhovory trenčiansky župan 
Jaroslav Baška, predseda SZPB 
Pavol Sečkár a  zástupca ruského 
veľvyslanectva.  

 Text a foto: Alena Borszéková

28. 8. 2018
o 15.00 ho 15.00 h

Námestie Ľ. Štúra

Oslavy 74. výročiaOslavy 74. výročia

MESTO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU
MESTSKÉ KULTÚRNE STREDISKO
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K rajské oslavy 
74. výročia 

Slovenského 
národného 
povstania 
na Jankovom vŕšku 
otvoril pochod 
Nesmrteľného 
pluku - potomkov 
padlých v druhej 
svetovej vojne.  
Veniec v mohyle 
položil aj predseda 
vlády Peter 
Pellegrini. 
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Novú knihu dostali v Rodnom dome v Uhrovci ako prví župan a rektor
Spomínanie na Alexandra Dubčeka k 50. výročiu Pražskej jari 

Spomienková slávnosť 
začala položením vencov 
a kvetov k  tabuliam význam-
ných uhrovských rodákov, 
k toré  t u  bol i  osadené 
začiatkom deväťdesiatych 
rokov, keď sa tu v  Rodnom 
dome Ľudovíta Štúra zriadila 
aj Pamätná izba Alexandra 
Dubčeka. Autorom oboch 
reliéfov je akademický sochár 
Miroslav Tomaška z Bánoviec 
nad Bebravou. Na úvod zaznela 
zľudovelá pieseň o  Uhrovci 
a  ich rodákoch v  podaní 
členov folk lórnej skupiny 
Uhrovčan. Účastníkom sa 
ako prvá prihovorila starostka 
obce Zuzana Máčeková, ktorá 
okrem iného zdôraznila svoju 
hrdosť na oboch významných 
rodákov. Predseda Trenčian-
skeho samosprávneho kraja 
a  poslanec Národnej rady SR 
Jaroslav Baška priblížil dejinné 
udalosti z roku 1968 a odsúdil 
okupáciu .  V  podobnom 
duchu vystúpil aj rektor Jozef 
Habánik. V Pamätnej izbe Ale-
xandra Dubčeka sa prihovoril 
aj Uhrovčan Jozef Škultéty, 
ktorý okrem iného zdôraznil 
nutnosť rozšírenia expozície 
o  Alexandrovi Dubčekovi, 

ktorý sa teší úcte viac v zahra-
ničí, ako doma na Slovensku. 

V  prednáškovej miestnosti 
Rodného domu spoluautori novej 
knihy o Dubčekovi priblížili jej 
vznik a  obsah. PhDr.  Miroslav 
Londák, DrSc., z  Historického 

ústavu Slovenskej akadémie vied 
uviedol, že na  knihe pracovalo 
približne šesť rokov dvadsať his-
torikov zo Slovenska i z Česka. 
On osobne mal za  úlohu kapi-
toly, kde sa zaoberal obdobím 
rokov 1990 až 1992, keď bol 
Dubček predsedom Federálneho 
zhromaždenia Československej 

republiky. „Bol to skutočný 
politik, nie rojko...“ povedal 
renomovaný historik na margo 
osobnosti, ktorá priniesla v roku 
1968 „oteplenie“ v  krajine 
i medzi straníckymi štruktúrami 
Komunistickej strany a takzvaný 

„socializmus s  ľudskou tvárou“. 
Vyslovil tiež nesúhlas s kritikou 
niektorých bývalých i súčasných 
politikov na  adresu Dubčeka, 
ktorý bol vraj „mäkký“. Ako 
dôkaz v  knihe uvádza aj vývoj 
ekonomiky z  toho obdobia, 
o  ktorom mnohí politici neve-
deli, lebo bol skreslený. Ďalší 

historik z  HÚ SAV PhDr.  Sta-
nislav Sikora, CSc., ktorý bol 
autorom kapitoly v  knihe 
o  Dubčekovi a  jeho funkciách 
v rokoch 1963 – 1968, vyzdvihol 
ďalší jeho prínos v  oblasti 
zbližovania národov. Okrem 
iného spomenul napríklad aj 
to, ako sa prezident Novotný 
snažil Dubčeka „zhodiť“ z postu 
generálneho tajomníka Ústred-
ného výboru KSČ. „Dubček 
pôsobil veľmi pozitívne. Bol to 
politik slušnosti a navždy zostane 
v  našich srdciach,“ povedal. 
Spomínaní spoluautori novej 
knihy ju ako prvým odovzdali 
do rúk trenčianskemu županovi 
Baškovi a rektorovi Habánikovi. 
Ako prvý ju prečítal docent 
JUDr.  Pavel Pollák, Csc., ktorý 
je aj čestným občanom Uhrovca 
a  pozvanie prijal aj so svojou 
manželkou. Je tiež autorom 
expozície Pamätnej izby Ale-
xandra Dubčeka v  Rodnom 
dome. Ocenil prácu dvadsiatich 
historikov na novej knihe, ktorú 
financoval štát. (Kniha bola 
o� ciálne predstavená a uvedená 
do života až na druhý deň v Bra-
tislave, presne v deň 50. výročia 
okupácie.) Vo svojom vystúpení 
docent Pollák o  Dubčekovi 
hovoril ako o dobrom priateľovi, 
ktorého poznal dlhé roky, a spo-
menul aj zakladanie Sociálnode-
mokratickej strany v roku 1992, 
kde pôsobil vo volebnom tíme. 
„Dubček bol veľmi citlivý človek. 
Keď na  stretnutiach s  občanmi 
dostával kytice, jeho kroky potom 
smerovali vždy na  cintorín 
k hrobu svojej manželky...“ spo-
mína docent Pollák.

Na  osobnosť Alexandra 
Dubčeka si zaspomínala aj 
starostka obce Zuzana Máče-
ková, ale aj občania Ján Adame, 
Michal Ducho a ďalší. Spomien-
kové stretnutie spríjemnil svojou 
gitarovou hrou Adam Mráz. 
Účastníci si mohli pozrieť aj 
putovnú výstavu o Alexandrovi 
Dubčekovi. Podujatie zorganizo-
vali obec Uhrovec, Trenčiansky 
samosprávny kraj, Trenčianske 
múzeum a Trenčianska univer-
zita Alexandra Dubčeka. 

 Text a foto: Alena Borszéková

Na spomienkové stretnutie pri príležitosti 
päťdesiateho výročia Pražskej jari a okupácie 

vojskami Varšavskej zmluvy pri Rodnom dome 
Alexandra Dubčeka prijali pozvanie 20. augusta 
trenčiansky župan Jaroslav Baška, rektor 
Trenčianskej univerzity A. Dubčeka Jozef Habánik, 
osobný priateľ Alexandra Dubčeka docent Pavel 
Pollák, prednostovia - Okresného úradu v Trenčíne 
Jozef Stopka a OÚ v Bánovciach nad Bebravou 
Michal Kapuš, riaditeľ Trenčianskeho múzea Peter 
Martinisko a ďalší hostia. Za vedenie mesta Bánovce 
nad Bebravou sa pamiatke tejto významnej osobnosti 
poklonila zástupkyňa primátora Dana Švecová. 

Zľava rektor Jozef Habánik, župan Jaroslav Baška, a historici 
SAV Miroslav Londák a Stanislav Sikora

Zľava prednostovia okresných úradov Jozef Stopka a Michal Kapuš, docent Pavel Pollák s manželkou, 
starostka Zuzana Máčeková pred pamätnými tabuľami na Rodnom dome Ľ. Štúra a A. Dubčeka

Alexander 
Dubček sa 
narodil 27. 
novembra 1921 
v Uhrovci, nie-
koľko mesiacov 
po tom, 
ako sa jeho 
rodičia vrátili 
z Chicaga, kam 
odišli
 ako tisíce iných 
hľadať prácu. 
Za prácou 
znovu odišli v roku 1925, ale tentoraz 
na východ do Kirgizska. V roku 1938 sa 
schyľovalo k druhej svetovej vojne, preto 
sa Dubčekovci vrátili domov. Alexander 
ako 18-ročný vstúpil do ilegálnej 
Komunistickej strany. Spolu s bratom 
bojovali v Slovenskom národnom povstaní. 
Alexander bol ranený a brat Július v boji 
padol. Jeho otec Štefan bol uväznený 
a prevezený do koncentračného tábora 
v Mauthausene. V roku 1945 sa Alexander 
oženil a usadil v Trenčíne. S manželkou 
Annou sa poznal ešte zo Strednej Ázie. 
Aktívne sa začal zapájať do verejného 
života, od roku 1949 už ako profesionálny 
politik. V Československu dozrievala 
kríza a Dubček sa po spore s dogmatikmi 
dostal do čela KSČ. Česká a slovenská jar 
1968 je oprávnene spojená s jeho menom. 
Priniesla demokratické reformy, ktoré 
otvorili priestor pre demokraciu i uvoľnenie 
vzťahov a spoluprácu s krajinami sveta. 
Občania túto politiku vítali a podporovali. 
Dubček sa stal obľúbeným, dôveryhodným 
a populárnym politikom. Sovietsky 
predstaviteľ Leonid Brežnev a jeho maršali 
však žiadali zastavenie reforiem. Dubček 
ich aj napriek tomu obhajoval. Nasledoval 
vpád piatich armád Varšavskej zmluvy 
v noci z 20. a 21. augusta 1968 a obsadenie 
Československa. Dubček odmietol vojenský 
zásah... Bol vylúčený zo strany, z politic-
kého i verejného života, tak ako aj tisíce 
prívržencov jeho reformnej politiky. Začal 
pracovať ako technik v Západoslovenských 
štátnych lesoch Bratislava... Nasledovalo 
20-ročné obdobie diskriminácie a obme-
dzovania občianskych a ľudských práv. Bol 
pod stálym dozorom Štátnej bezpečnosti 
a prenasledovali aj jeho rodinu. Ostro 
kritizoval pomery, jeho protestné listy, 
rozhovory a články sa mohli vysielať 
a publikovať len zahraničí a doma mali 
veľký ohlas. Dubček sa stáva symbolom 
statočnosti a humanizmu. Po nástupe 
Gorbačova (1985) začala „Perestrojka“... 
Univerzita v Bologni ako prvá udelila 
Dubčekovi v roku 1988 čestný doktorát 
politických vied. Pod tlakom verejnej 
mienky mu vládni predstavitelia dovolili, 
aby si doktorát prevzal osobne. Počas 
pobytu v Taliansku sa Dubček stretol aj 
s pápežom Jánom Pavlom II. ... Aktívne sa 
zúčastnil manifestácií v novembri 1989. 
V decembri 1989 ho zvolili za predsedu 
Federálneho zhromaždenia... Počas 
služobnej cesty do Prahy došlo 1. septembra 
1992 k tragickej autohavárii, na následky 
ktorej Dubček 7. novembra 1992 zomrel. Je 
pochovaný na cintoríne v Slávičom údolí 
v Bratislave. 

(Skrátený text je prevzatý z nového bulletinu, 
ktorý vydala obec Uhrovec v tomto roku pri 
príležitosti 50. výročia Pražskej jari.)

Nezahynie 
národ, 
ktorý sa riadi 
tak svojím 
rozumom, 
ako aj svojím 
svedomím

Alexander Dubček
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Dôvodom pre výrub 
stromov bola plánovaná 
v ýstavba kolu mbá r ia . 
Na drobnú stavbu „kolum-
bárium“ vydala obec Horné 
Naštice, ako stavebný úrad 
pre mesto Bánovce nad 
Bebravou, dňa 19.1.2018 
oznámenie k  ohláseniu 
drobnej stavby. V oznámení 
sa uvádza, že predložená 
projektová dokumentácia 
rieši osadenie objektu 
„kolumbárium“ v  areáli 
Domu smútku. Na základe 
oznámenia bude objekt 
kolumbária umiestnený 
priamo v  urnovom háji. 
Svojou polohou dotvára 
areál a kompozične zapadá 
do priestoru urnového hája, 
čím vytvára vhodný pietny 
komplex. Kolumbárium 
bude plniť funkciu trvalého 
ukladania urien zosnulých. 
S  plánovaným osadením 
urnovej steny kolidujú 
stromy a  nie je možné ich 
zachovanie, pretože ich 

koreňový systém a  kmene 
sú celé v  zábere plánova-
ného osadenia objektu, tiež 
nie je možné ani ich presa-
denie, pretože ide o  veľké 
a staršie stromy. 

Mesto Bánovce požia-
dalo o  povolenie výrubu 
stromov. Okresný úrad určil 
obec Dvorec ako orgán prí-
slušný na konanie a vydanie 
rozhodnutia. Rozhodnutím 
bol vydaný súhlas na výrub 
27 jedincov topoľa čierneho 
Italica, ktoré rástli v dvoch 

radoch v zadnej časti areálu 
pred oplotením. V  konaní 
bolo zistené, že ide o stred-
noveké dreviny, na ktorých 
bol v minulosti realizovaný 
radikálny zosadzovací rez, 
čím sa odstránila pôvodná 
koruna. Stromy ma l i 
zná m k y odu m iera n ia 
ko s t rov ýc h  kon á rov, 
perspektíva ďalšieho rastu 
a zachovania drevín v uve-
denom stave na  verejnom 
mieste bola slabá a predsta-
vovala bezprostredné riziko 
ohrozovania návštevníkov 
areálu Domu smútku a tiež 
sa motných hrobčekov 
s  urnami. Orgán ochrany 
prírody dospel k  záveru, 
že žiadosť na  v ýrub 
drevín je opodstatnená, 
pr i h l iad a l  na   d r u h, 
umiestnenie, poškodenie 
a  perspekt ív u drev ín 
na  pozemku, zohľadnil 
f yziologické vlastnost i 

drevín. Zároveň bola mestu 
určená náhradná výsadba 
na pozemky vo vlastníctve 
mesta a to 50 kusov sadeníc 
drevín - 20 ks listnatých 
s  výškou min. 150 cm 
a 30 ks ihličnatých s výškou 
min. 50 cm. Výsadba už 
bola čiastočne zrealizovaná 
a bude sa v nej pokračovať 
na jeseň. 

Mesto konalo v  súlade 
s  platnou legislat ívou 
a na základe vydaných roz-
hodnutí. Spoločnosti Tedos, 
ako správcovi cintorína, 
nevyplývali v tomto konaní 
žiadne povinnosti. 

 Marián Chovanec, 
 primátor mesta

V  piatok 17. augusta 
2018 sa za  účasti vedenia 
mesta, zhotoviteľa stavby, 
stavebného dozoru a ostat-
ných zainteresovaných 
uskutočnil kontrolný deň 
v Materskej škole na Ulici 9. 
mája. Cieľom bolo zhodnotiť 
aktuálny stav rekonštrukcie, 
skontrolovať kvalitu už 
vykonaných prác a  vyhod-

notiť reálne ukončenie prác 
k 31. augustu 2018. Pre lepšiu 
navigáciu rodičov a  najmä 
detí boli jednotlivé objekty 
materskej školy farebne roz-
líšené. V  súčasnosti zostáva 
dokončiť fasádu žltého pavi-
lónu - hospodárskej budovy 
a  kancelárie riaditeľky MŠ. 
V  oranžovom i  zelenom 
pavilóne, kde sa nachádzajú 

triedy, už prebiehajú čistiace 
práce. Primátor Marián 
Chovanec vyzdvihol prácu 
personálu škôlky, ktorý 
sa na  túto úlohu podujal. 
Zároveň sa s  riaditeľkou 
materskej školy Drahomírou 
Gogorovou zhodli na tom, že 
táto rozsiahla rekonštrukcia 
je dobrým základom pre 
budúce celkové zveľadenie 

objektu. Bude potrebná 
postupná výmena inventáru, 
či úprava areálu s  dôrazom 
na  obnovu hracích plôch 
pre deti. V  prvom kroku 
však bolo nevyhnutné znížiť 
energetickú náročnosť budov 
a  tým zabezpečiť úsporu 
energií a  zdravé prostredie 
pre deti. 

 Tlačová správa mesta

V  priebehu prvého 
polroka 2018 prijali hliadky 
Mestskej polície v  Bánov-
ciach nad Bebravou (ďalej 
len MsP) 535 oznámení 
od občanov. Na zásah 
boli vyslaní pracovníkmi 
kamerového systému a PCO 
404-krát. Z uvedeného počtu 
183-krát na protiprávne 
konanie a na signál narušenia 
objektu 221-krát. 

Za uvedené obdobie 
príslušníci MsP zistili 708 
priestupkov, za ktoré bolo 

uložených 487 pokút v cel-
kovej sume 6 660 eur. Ďalej 
bolo zistených 12 trestných 
činov, pričom trikrát išlo 
o  výtržníctvo, neoprávnené 
vyrobenie a používanie pla-
tobného prostriedku, elek-
tronických peňazí alebo inej 
platobnej karty, ohrozenie 
pod vplyvom návykovej 
látky, poškodzovanie cudzej 
veci, trikrát riešila nebez-
pečné vyhrážanie, dvakrát 
krádež  a  raz ublíženie na 
zdraví. 

Hliadky MsP skontrolo-
vali 59 majiteľov psov počas 
venčenia, pričom u siedmich 
z  nich zistili porušenie 
VZN č. 47 o  držaní psov 
na území mesta Bánovce 
nad Bebravou. Uvedené 
priestupky boli vyriešené 
v blokovom konaní. V rámci 
tejto činnosti  hliadky zistili 
šesť neprihlásených psov 
do evidencie a  riešili aj 
neodstránenie exkrementov. 
Počas hliadkovej služby 
zistili 20 opustených moto-

rových vozidiel. Aktuálne 
je jedno v  štádiu riešenia. 
Ostatné uvedené vozidlá sa 
MsP podarilo z  verejného 
priestranstva odstrániť. 

Príslušníci MsP odhalili 
až 46 nelegálnych skládok. 
Z  uvedeného počtu sa im 
podarilo v  26 prípadoch 
zistiť páchateľa za pomoci 
fotopascí.  Z  toho bolo 25 
páchateľov v yriešených 
v  blokovom konaní a jeden 
bol predložený na MsÚ na 
oddelenie životného pros-

tredia ako podnet na začatie 
správneho konania. 

Odchytených bolo 26 
túlavých a zabehnutých psov, 
pričom piati z  nich sa opäť 
vrátili majiteľom. Aj tieto 
prípady boli riešené blokovou 
pokutou. Ostatných psov 
príslušníci MsP odovzdali 
Občianskemu združeniu 
Bánovskí chlpáči. 

MsP uskutočnila 26 kon-
trol TAXI služby. V  štyroch 
prípadoch zistili nedostatky, 
ktoré zaslali na ďalšie 

riešenie mestskému úradu. 
Príslušníci MsP vykonali za 
šesť mesiacov až 110 rôznych 
asistencií. Najčastejšie pre 
Policajný zbor SR. Vypátrali 
tiež dve nezvestné osoby 
a v štyroch prípadoch použili 
donucovacie prostriedky. Na 
mestskú políciu predviedli 
13 osôb za účelom podania 
vysvetlenia alebo zistenia 
totožnosti. Z  uvedeného 
počtu boli dve osoby odo-
vzdané PZ SR.

 R. Fodor, náčelník MsP

Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa bude opäť 
uchádzať o  prestížne 
umiestnenie v  národnom 
kole o  najlepší projekt 
v   oblast i  prevencie 
kriminality za  rok 2018. 
Reaguje tak na vyhlásenie 
súťaže, ktorú každoročne 
vyhlasuje Európska sieť 
na predchádzanie trestnej 
činnosti (EUCPN). Víťaz 
národného kola, ktoré sa 
uskutoční 25. septembra 
2018 na  Ministerstve 
v nút ra SR ,  dosta ne 
príležitosť prezentovať 
projekt, ako aj našu kra-
jinu, na  medzinárodnej 
konferencii v  Rakúsku. 
Od  úspešnej realizácie 

projektu, ktorý v  roku 
2015 v  Bánovciach nad 
Bebravou zaviedol pri-
mátor Marián Chovanec, 
ide už o druhú pozitívnu 
p r e z e n t á c i u  m e s t a 
na národnej úrovni. Opäť 
sa tak naskytá možnosť 
prebojovať sa do  finálo-
vého kola. V roku 2016 sa 
mestu podarilo vo finále 
uspieť na štvrtom mieste, 
čo bol súčasne historicky 
prvý úspech v  oblasti 
prevencie kriminality. 
Aktuálne projektový tím 
vypracováva rozsiahle 
písomné podklady, ktoré 
sú potrebné predložiť 
k  účasti do  národného 
kola . Veríme, že aj 
tento rok bude projekt 
Poznaním k  hodnotnému 
životu úspešný a prebojuje 
sa až do � nále.

 Tlačová správa mesta

Mesto sa bude uchádzať 
o prestížnu cenu

Mesto Bánovce nad 
Bebravou oznamuje, že v 
stredu 5. septembra 2018 
bude občanom k dispozícii 
bezplatná právna poradňa 
v  čase od  15.00 do  17.00 
h. Poradňa bude prebiehať 

v  zasadacej miestnosti 
v  budove Mestského 
úradu na  Farskej ulici, 
na  1. poschodí. Mesto 
vopred ďakuje právnikom 
za  ochotu, čas a  poskyt-
nuté poradenstvo.  (MsÚ)

Bezplatná právna poradňa

Najkrajšia predzáhradka
Do  súťaže o  najkrajšiu predzáhradku pred 

bytovým domom môžu súťažiaci zasielať dve 
fotogra� e. Môžu tak urobiť elektronicky na: pred-
zahradka@banovce.sk alebo poštou, prípadne ich 
doručia osobne na mestský úrad, oddelenie životného 
prostredia a to najneskôr do 30. augusta 2018. Viac 
na www.banovce.sk.

MsÚ zatvorený dva dni
Mesto Bánovce nad Bebravou oznamuje 

občanom, že z technických príčin bude mestský úrad 
vo štvrtok a piatok 30. a 31. augusta 2018 zatvorený. 
Ďakujeme za pochopenie.

V súlade s platnou legislatívou a na základe vydaných rozhodnutí

Osud topoľov v urnovom háji

Kontrolný deň v Materskej škole 9. mája

Z činnosti Mestskej polície za prvý polrok 2018 

Občania, ktorí si chodia uctiť pamiatku 
svojich zosnulých predkov, určite 

zaregistrovali výrub stromov na cintoríne. 
V tejto súvislosti mi bol ako primátorovi 
mesta doručený anonymný podnet 
na vysvetlenie výrubu a tiež na udelenie 
pokuty spoločnosti Tedos, ktorá má cintorín 
v správe. 
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Ako si vy spomínate na okupáciu v auguste 1968 a na normalizáciu?

Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje výberové konanie 
 na pracovnú pozíciu

samostatný odborný referent odboru služieb mestu, oddelenie výstavby a stavebného úradu.

Z Bánovského okresu bol jediným členom Dubček klubu Praha

Radostne i smutne o okupácii a normalizácii

Požadované kvali� kačné predpoklady 
a  iné kritéria a  požiadavky: vysokoškolské 
vzdelanie stavebného zamerania alebo prax 
v stavebníctve, stavebnom konaní, občianska 
bezúhonnosť, komunikačné schopnosti, 
profesionálne vystupovanie, kultivovaný 
písomný prejav, znalosť práce s PC – Win-
dows, O�  ce, vodičský preukaz skupiny B. 

Náplň práce: vedenie územných konaní 
a  príprava a  vydávanie územných rozhod-
nutí, vedenie stavebných konaní a príprava 

a  vydávanie stavebných rozhodnutí, 
vedenie kolaudačných konaní a  vydávanie 
kolaudačných rozhodnutí, prerokovávanie 
priestupkov a správnych deliktov, zabezpe-
čenie výkonu štátneho stavebného dohľadu, 
vedenie a  vydávanie ďalších konaní pred-
metnej agendy.
Druh pracovného pomeru: pracovný pomer 
na  dobu určitú na  jeden rok s  možnosťou 
ďalšieho predĺženia.
Termín nástupu: dohodou 

Pracovný úväzok: 100 %
Ponúkaný plat: základný plat 566 eur 
Zoznam požadovaných dokladov: písomná 
žiadosť o zaradenie do výberového konania, 
fotokópia dokladu o  najvyššom dosiah-
nutom vzdelaní, podpísaný štruktúrovaný 
životopis, uchádzač môže predložiť aj 
odporúčania alebo pracovné hodnotenia 
od predchádzajúceho zamestnávateľa alebo 
organizácií, s ktorými v minulosti spolupra-
coval alebo iné doklady potvrdzujúce spô-

sobilosť (certi� káty zo školení a  podobne), 
čestné vyhlásenie o bezúhonnosti. 

Dátum a miesto podania žiadosti o účasť 
na  výberovom konaní: Písomnú žiadosť 
o  zaradenie do  výberového konania spolu 
s  požadovanými dokladmi doručte do  17. 
septembra 2018 do 12.00 h na adresu Mesto 
Bánovce nad Bebravou, Nám. Ľ. Štúra 1/1, 
957  01 Bánovce nad Bebravou. Obálku 
označte heslom „ VK referent stavebného 
úradu – neotvárať“.

V  roku 1968 si Ján 
Ardamica prečítal v  obľú-
benom mládežníckom den-
níku Smena výzvu, v ktorej 
sa uvádzalo, že komu sa 
páči nová obrodenecká 
politika, čo presadzuje 
Alexander Dubček, nech 
vstúpi do  novovznikajú-
ceho Dubček klubu Praha. 
„Prihlásil som sa, dostal 
som členský preukaz a ako si 
pamätám, bol som z okresu 
Bánovce nad Bebravou vtedy 
jediným členom. Odvtedy mi 
posielali klubového spravo-
dajcu Dubček klub Praha. 
Mottom časopisu bolo: Dub-
čeku, vydrž nám!“... Ako 
spomínal Ján Ardamica, 
predstavitelia klubu z Prahy 
sa usilovali navštíviť rodisko 
Dubčeka – Uhrovec. „Nešlo 
im do hlavy, že sa Alexander 
Dubček narodil v  tom 
istom dome ako Ľudovít 
Štúr. Považovali to za niečo 
nezvyčajné. V  tých rokoch 
bola doba plná nadšenia 
a  všetko bolo za  Dubčeka. 
Návštevu Uhrovca stále 

odkladali až do  roku 1969, 
no to sa už k moci dostávali 
noví ľudia, vznikalo vedenie 
strany a  štátu. Pamätám 
si, že sme sa aj stretli s vte-
dajším predsedom Miestneho 
národného výboru Jánom 
Buchelom, ktorý im hovoril 
o  Dubčekovi a  dal mi asi 
päťdesiat odznakov s  por-
trétom Dubčeka a s nápisom 
Uhrovec. Tieto odznaky zho-
tovili na podnet i za peniaze 
našej obce. Odznaky som 
im odovzdal. Mimoriadne 
ich to potešilo a  boli nimi 
nadšení. Predpokladám, že 
sa ešte niekde zachovalo pár 
kusov. Ján Buchel, statočný 
človek, mi vtedy nenápadne 
naznačil, aby som bol s Dub-
čekom opatrný, lebo Rusi ho 
nemajú radi. Vravel mi, že 
by som mohol s  ním mať 
neskôr v  živote problémy. 
A  mal pravdu. V  rokoch 
1970 – 1971 boli previerky vo 
všetkých pracoviskách a hoci 
som nebol členom KSS, 
iba technicko-hospodársky 
pracovník, previerke som 

sa musel podrobiť. Mal som 
to šťastie, že previerková 
komisia sa skladala z veľkej 
časti z  mojich kolegov, 
ktorí boli čestní a vedeli, že 
som nerobil nič zlé a  svoje 
pracovné povinnosti som 
si riadne plnil. Keď mi ale 
jeden člen komisie povedal, 
že som robil za  Dubčeka 
kampaň a nesúhlasil som so 
vstupom armád Varšavskej 

zmluvy do Československa... 
že takýchto pracovníkov 
nebudeme potrebovať... 
Dojalo ma to. Nabral som 
odvahu a  povedal mu, ako 
aj náš súdruh riaditeľ, ktorý 
bol v  previerkovej komisii, 
nás určil, aby THP v  noci 
strážili stajne s  hovädzím 
dobytkom, lebo sa už 
vyskytli prípady, že cudzie 
vojská sú hladné, tak brali 

aj dobytok. Keď som toto 
povedal, moja previerka 
sa skončila dobre a  ja som 
zostal naďalej pracovať vo 
svojej funkcii.“ Ján Arda-
mica porozprával členom 
previerkovej komisie aj 
o  tom, ako krátko po  oku-
pácii prišla z  Bratislavy 
do  Uhrovca rodáčka Elena 
Litvajová. Bol na  námestí 
pred reštauráciou, kde ľudia 
horlivo debatovali o vznik-
nutej situácii. Keď Litvajová 
vystúpila z  auta, pribehli 
k  nej suseda Slaninková 
a  iné ženy. Boli ustráchané 
a vraveli jej: „Elenka, ako si 
sa sem z Bratislavy dostala, 
veď sú tu okupačné vojská, čo 
nás obsadili?“ Ján Ardamica 
spolu s  ostatnými chlapmi 
počul, ako Litvajová odpo-
vedala: „Čo ste sa zbláznili, 
veď sú to naši bratia, sovieti, 
ja som s  nimi bojovala. 
Akíže okupanti...“ Vtedy sa 
ešte mnohí uhrovskí oby-
vatelia nato iba pousmiali. 
„Tí, čo sme pri pive sedeli 
a  počuli Litvajovú, sme sa 

poriadne nasmiali, lebo 
všade sa hovorilo, že nás 
okupovali, len Litvajka 
hovorila čosi iné. Keď som 
potom na druhý deň prišiel 
do  práce a  hovoril som to 
kolegom, tiež sa smiali... 
A  potom, čo som previer-
kovej komisii porozprával 
túto príhodu, sa moja pre-
vierka vďaka vtedajšiemu 
riaditeľovi skončila. Zostalo 
mi z toho poučenie, že všetko 
zrejme záležalo na  cha-
raktere členov previerkovej 
komisie. Ale nie všetci tak 
dopadli. Napríklad pedagóg 
Štefan Čukan bol v  čase 
normalizácie pozbavený 
funkcie riaditeľa miestnej 
školy a  preložený za  rado-
vého učiteľa na  základnú 
školu v  Bánovciach nad 
Bebravou...“ 

(Skrátený text z kapitoly 
Jána Ardamicu z knihy Tak 
sme ho poznali (rodáci, 
spolupracovníci, priatelia) 
o  Dubčekovi, ktorú vydal 
Jozef Škultéty v roku 2016.) 

Tri dni po  okupácii 
Československa vojakmi 
Varšavskej zmluvy sme mali 
svadbu v sobotu 24. augusta 
1968. Ako mladí ľudia sme 
sa tešili na  svoj veľký deň. 
Dňa 21. augusta 1968 prišiel 
nečakaný šok, keď sme sa 
dozvedeli, že na naše územie 
vstúpili cudzie okupačné 
vojská. Bol vyhlásený štátny 
smútok, zakázané boli 
všetky kultúrne podujatia 
a  zábavy. Naša svadba však 
už bola pripravená po  všet-
kých stránkach. Musel som 
presvedčiť tajomníka MsNV, 
aby nám povolil hudbu aspoň 
na niekoľko hodín. V piatok, 
deň pred svadbou sme išli pre 
víno do Nitry. Po cestách sme 
stretávali tanky a  vojenské 
autá s  plnoozbrojenými 

vojakmi. Na  ceste späť nás 
zastavili študenti VŠP v Nitre 
a  dali nám za  stierače auta 
veľkú fotogra� u Alexandra 
Dubčeka. V obci Livina proti 
nám išiel ruský tank s plno-
ozbrojenou posádkou. Vojak, 
ktorý sedel vpredu na tanku, 
keď zbadal fotogra� u Dub-
čeka, namieril samopalom 
na  nás. Mysleli sme si, že je 
to už koniec nášho života. 
Fotogra� u sme museli sňať 
dole. Celkove nám cesta tam 
aj späť trvala neuveriteľných 
desať hodín, z  dôvodu mno-
hých obchádzok a  príkazov 
vojakov, ktorí usmerňovali 
cestnú premávku. Cestné 
tabule boli povyvracané 
a otočené opačným smerom. 
V deň svadby sme sa obávali, 
čo sa bude diať večer a v noci. 

Po tzv. magistrále z Prievidze 
cez Bánovce do Trenčína bolo 
neustále počuť strašidelný 
hukot tankov, lietadiel 
a helikoptér. Hranice Česko-
slovenska s  okolitými štátmi 
boli uzatvorené vojskami 
okupačných armád. 

Moje obavy o  ďalšiu 
budúcnosť našej krajiny, 
osobne i moju a mojej rodiny, 
sa naplnili v  roku 1970, keď 
nastali tzv. previerky komu-
nistov aj nestranníkov o tom, 
či súhlasia so vstupom tzv. 
spojeneckých vojsk, ktoré nás 
prišli „oslobodiť“ od údajnej 
kontrarevolúcie. Nakoľko 
som ja s  tým rozhodne 
nesúhlasil a  ani som 
nepodpísal súhlas so vstupom 
spojeneckých vojsk, tak ma 
vyhodili z  práce, kde som 

vtedy učil na  Strojníckom 
učilišti v  Bánovciach nad 
Bebravou. Priťažila mi i  tá 
okolnosť, že sme mali svadbu 
s  cirkevným obradom. 
Nikto ma nechcel prijať 
do  zamestnania ani ako 
robotníka, lebo som bol podľa 
vtedajšej ideológie protištátny 
živel. Mali sme dve malé deti 
do  dvoch rokov, manželka 
bola na materskej dovolenke 
a žili sme len z jej materského 
príspevku, ktorý nepostačoval 
ani na  základné životné 
potreby pre našu štvorčlennú 
rodinu. Moju nevinu 
a  neoprávnené vyhodenie 
z  práce som sa rozhodol 
domáhať spravodlivosti 
i  súdnou cestou. Podal 
som žalobu na  Okresnom 
súde v  Topoľčanoch, 

kde sudca moju žalobu 
zamietol a  výpoveď z  práce 
potvrdil. Následne som sa 
odvolal na  Krajský súd t.č. 
do  Bratislavy. Na  celom 
Slovensku po  dlhom 
hľadaní som našiel jedného 
právnika z  Bratislavy, ktorý 
mi prisľúbil, že ma bude 
obhajovať, avšak na  moje 
súdne pojednávanie, ktoré 
sa konalo v  Justičnom 
paláci, vôbec neprišiel a  ani 
sa neospravedlnil. Tak som 
sa musel obhajovať sám. 
Nakoniec som sa aj sám 
obhájil a  dosiahol som, že 
krajský súd uznal moju 
výpoveď z práce za neplatnú 
a  protizákonnú. V  okresoch 
t.č. o  všetko rozhodovali 
okresní tajomníci KSS, čo mi 
potvrdil po  rokoch i  okresný 

sudca v  Topoľčanoch, ktorý 
ma protizákonne odsúdil 
s  obavou, že by boli aj jeho 
vyhodili z  práce. V  roku 
1970 som si podal prihlášku 
na  vysokú školu, kde som 
chcel študovať diaľkovo 
popri zamestnaní, ale 
kádrové oddelenie závodu 
Tatra mi to zamietlo 
s  odôvodnením, že so mnou 
sa do  vyššej hospodárskej 
funkcie nepočíta. Takto sa 
v tomto období protizákonne 
kádrovalo - kto nebol v  tej 
„správnej strane“... S  týmito 
mojimi spomienk ami 
chcem pripomenúť mladej 
generácii historické fakty, 
ako ich prežívali mnohí 
nevinní občania Slovenska. 
 S pozdravom

  váš čitateľ Jozef

Ján Ardamica pri fotogra� i svojho členského preukazu 
Dubček klubu Praha, ktorý je súčasťou putovnej výstavy 
o Alexandrovi Dubčekovi  Foto: A. Borszéková
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Mária Danková, rod. Beňačková *1939

Opustili nás

Filip Chalányi a Katarína Černušková

Uzavreli manželstvo

v nedeľu o 18.00 h v mestskom parku

leto leto Kulturne Kulturne 20182018
´́ ... s Cimbálovou muzikou 

Buriánek z Kopřivnice

V prvý septembrový nedeľný podvečer poteší divákov 
moravská cimbalovka – bude to Cimbálová muzika Buriá-
nek, ktorá pôsobí na ZUŠ Zdeňka Buriana v Kopřivnici 
od  roku 2009. V  súčasnosti v  nej hrá osem skúsených 
muzikantov. Pretože pôsobí v  samom srdci Lašska, 
je jej základný repertoár zložený z  lašských ľudových 
piesní. V širšom repertoári svojim poslucháčom ponúka 
piesne ďalších moravských a slovenských národopisných 
regiónov. Za deväť rokov svojho pôsobenia má za sebou 
desiatky vystúpení v  Kopřivnici a  jej okolí. Dvakrát sa 
zúčastnila prestížnej národnej súťaže ZUŠ. V roku 2012 
sa prebojovala do  jej ústredného kola v  Mikulove, kde 
obsadila druhé miesto. Koncert Cimbálovej muziky Buriá-
nek 2. septembra začne o 18. hodine v mestskom parku, 

v  prípade nepriaznivého počasia sa stretneme v  novom 
klube Živa, ktorý nájdete v  Dome služieb na  námestí 
v priestoroch bývalej cukrárni Alši na 1. poschodí.  (bk)

ZUŠ DK v Bánovciach nad Bebravou
hľadá učiteľov pre 

gitaru, klavír, akordeón, husle a keyboard.
V prípade záujmu sa prosím hláste 

v kancelárii ZUŠ DK osobne
 alebo na tel. č. 038 760 2279, mobil 

0911969771.
Nástupný plat vo výške od 556,50 eur do 944 eur. Výška závisí 

od dosiahnutého vzdelania a dĺžky pedagogickej praxe.

Píšem. Naozaj, nič 
zvláštne - keby nebolo 
pol druhej v  noci. Priamo 
do  okna mi „kuká“ veľká, 
žiar ivá guľa . Mesiac 
v splne - mám k nemu úctu, 
ale dnes v  noci aj drobné 
výhrady. „O chvíľu vstávam 

do  roboty,“ hovorím mu. 
Nedbá... je vysoko nad 
vecou. Veď čo - zatmenie už 
mal... teraz v júli a tak má 
na viac ako sto rokov pokoj. 
A ešte aj chudne a priberá 
na počkanie!  

 (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Posledný koncert

V polovici augusta výbor 
Klubu dôchodcov v  Bánov-
ciach nad Bebravou pripravil 
príjemné posedenie v  Klube 
dôchodcov pre našich členov 
pri príležitosti životného 
jubilea – osemdesiatich 
rokov ôsmich členov. V tomto 
roku sa tohto krásneho veku 
dožili Emília Brunovská, 
Mária Mikulovská, Antónia 
Mináriková, Mária Hrčková, 
Jozef Kozinka, Zdeňka 
Báčiková, Emília Smolková 
a  Milan Pavle (poslední 
dvaja menovaní sa pose-
denia nezúčastnili). Ďalší 
člen – jubilant Ján Petre, deň 
pred dátumom narodenia 
11. augusta navždy odišiel 
z  tohto života... Česť jeho 
pamiatke. 

Predsedníčka Klubu 
dôchodcov privítala zúčastne-
ných jubilantov, zaspomínali 
sme si na  nášho zomrelého 
člena a  priateľa a  krátkym 
príhovorom, aby sa tešili 
z  každého rána, z  každej 

jednej chvíle, ktorú v  živote 
prežijú, aby sa usmievali 
a  šírili okolo seba len dobrú 
náladu, z  celého srdca im 
popriala, aby boli obklopení 
len takýmito ľuďmi a rovnako 
im popriala zdravie a  pokoj 
na duši. Pretože, keď je človek 
chorý, je chorá aj duša. Keď 
máme dušu pokojnú, je zdravé 
i telo. V mene výboru im boli 
zaželané dlhé roky, pevné 

kroky a veľa, veľa dobrých vecí. 
Tajomníčka výboru pridala 
básničku so záverom: „...Nepo-
známe vaše túžby, nevieme čo 
k  sviatku vám priať, prajeme 
vám len zdravie, šťastie 
a  lásku – to jediné, čo život 
vám môže dať.“ Členky výboru 
rozdali prípitok, jubilanti 
si zaspievali živio – živio, 
každý jubilant dostal kvietok 
a  malý darček z  úprimného 

srdca. Po krátkom občerstvení 
sa rozpútala debata a  naši 
seniori vyzerali šťastnejší 
a  mladší. S  oneskorením, ale 
predsa, prišiel aj náš primátor 
Marián Chovanec, ktorý 
taktiež všetkým poprial hlavne 
veľa zdravia a šťastia a pokra-
čoval rozhovor v  príjemnej 
atmosfére... 

 Výbor KD 
 Bánovce nad Bebravou

V Klube dôchodcov živió pre osemdesiatnikov

V obývačke pod platanom s vôňou čokolády
Ako dobre, že je tu 

tento „obývačkový“ priestor 
- išlo mi hlavou, keď som si 
sadala pod platan so zmrz-
linou v ruke.  Bola streda... 
horúca a augustová... a ešte 
stále „voňala“ prázdninami.  
22. augusta bol hosťom 
v Obývačke Martin Daniš. 
Prišiel z  Nitry a  priniesol 
so sebou nielen svoju knihu, 
ale aj veľkú  škatuľu, ktorá 
skrývala všetky tajomstvá, 
o ktorých sa v nej píše. 

Príbeh O  chlapcovi, 
ktorý hľadá vôňu čokolády 
je plný záhad a tajomstiev.  
Malý Chris, ktorý príde až 
z vesmíru,  sa rozhodne, že 
svoju magickú silu daruje 
vôni čokolády.  Na  ceste 
plnej dobrodružstiev ho 

sprevádza verný priateľ  
Macko Sobotka. Spolu 
vylezú na  horu Čoko-
šoky a  odtiaľ sa dostanú 
do  Údolia vôni, stretnú 
kravu na slnečnici a unesú 
pána Bon-bona. Aj pod 

platanom sa všetky deti 
aktívne a s radosťou zapojili 
do  hľadania tej omamnej 
vône - veď kto by ju už 
lepšie poznal a rozoznával? 
Martin vložil do  písania 
aj do  odprezentovania 

svojej prvotiny srdce a  to 
sa prejavuje na nadšených 
reakciách malých divákov.

Príbehy sa mu rodili 
v  hlave pri hrách s  tromi 
mladšími súrodencami 
a  ako animátor v  letných 
táboroch odtajnil aj tie 
najtajnejšie zákutia detskej 
dušičky... a  tá sa oklamať 
ničím nedá - je to ten 
najobjektívnejší lakmusový 
papierik. V stredu boli spo-
kojné deti, ale aj rodičia... 
a  spokojný bol aj Martin. 
Mal naozaj aktívnych 
a  milých spolupútnikov 
a  pomocníkov. Vo štvrtok, 
30. augusta, príde do obý-
vačky, ďalší hosť... tak sa 
stretnime opäť!

 Zuzana Bridová
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Kristína na majstrovstvách sveta siedma

O pohár Partizánskej brigády naše druhé

Po ďalšej prehre v tabuľ ke posledný
Trenčianske Stankovce – Spartak Bánovce 5:0 (2:0)

Fantastická na dlhých aj na 
mimoriadne strmých krátkych 
tratiach. Kristína Néč Lapinová 
si v poslednom období svoje 
meno zviditeľnila výbehmi na 
skokanské mostíky. Premiéru 
zažila v  Taliansku, kde obsadila 
druhé miesto. Neskôr triumfovala 
na Štrbskom plese a o dva týždne 
neskôr na Majstrovstvách sveta Red 
Bull 400 získala siedme miesto.        

Štrbské pleso sa 11. augusta 
stalo miestom najťažšieho behu na 
400 metrov. Premiérového výbehu 
na skokanský mostík vo Vysokých 

Tatrách sa zúčastnilo viac ako 600 
účastníkov nielen zo Slovenska, 
ale aj Čiech, Poľska, Maďarska či 
Slovinska. Vďaka Kristíne Néč Lapi-
novej mali na podujatí zastúpenie 
aj Bánovce. Známa triatlonistka a 
bežkyňa sa na extrémne náročnej 
štvorstovke prezentovala časom 
00:04:38.00. Fantastický čas pri-
niesol Kristíne víťazstvo aj účasť na 
Majstrovstvách sveta Red Bull 400 
v rakúskom Bischofshofene, ktoré 
sa uskutočnili 25. augusta. U našich 
juhozápadných susedov opäť Kris-
tína vyžmýkala zo svojho tela všetko 

a v náročnej konkurencii obsadila 
siedme miesto. Na vrchol mostíka 
prišla v čase 00:04:44.9. „Mala som 
dosť stres z týchto prvých majstrov-
stiev. Som rada že je to už za mnou 
a veľa Red Bullov 400 predo mnou, 
lebo s každým ďalším pokusom sa mi 
tento omyl páči viac a viac. Siedme 
miesto je trochu sklamanie, ale triat-
lonovo-duatlonová sezóna bola dlhá 
a reálne som si piate miesto prehrala 
v hlave. Potrénovať v tomto sporte by 
sa tiež zišlo,“ napísala Kristína po 
majstrovstvách sveta na sociálnej 
sieti.   (aj)

Mestská športová hala bola v sobotu 
dejiskom 48.ročníka medzinárodného hádza-
nárskeho turnaja žien O pohár Partizánskej 
brigády Jana Žižku. Triumf na najstaršom 
hádzanárskom turnaji na Slovensku si bez 
straty bodu vybojovali hádzanárky českého 
Sokola Poruba, vedené slovenským trénerom 
Dušanom Danišom. Druhé miesto si na 
turnaji, ktorý bol sprievodným podujatím kraj-
ských osláv 74. výročia Slovenského národného 
povstania, vybojovali naše dievčatá. Zveren-

kyne Richarda Makýša zaznamenali v sobotu 
víťazstvá nad Zlatnou na Ostrove a Stupavou  
a prehru s MOL ligovou Porubou. Tretiu a 
štvrtú pozíciu obsadili na turnaji prvoligové 
tímy Zlatnej na Ostrove a Stupavy. Okrem 
medailistov organizátori ocenili aj najlepšie 
individuality turnaja. Za najlepšiu hráčku bola 
vyhlásená Eliška Desortová z Poruby, najlepšou 
brankárkou sa stala jej oddielová kolegyňa 
Alexandra Krebs a cenu pre najlepšiu strelkyňa 
získala naša Karolína Matušincová, ktorá vsie-

tila 21 gólov. Výsledky Sokol RMK Bánovce:  
BN – Zlatná 29:22 (13:11), BN - Stupava 36:28 
(19:14), BN - Poruba  18:31 (8:15).  (aj,rm,mp)

Konečná tabuľka

Od začiatku stretnutia boli 
domáci aktívnejší, šance si však 
v úvodnej desaťminútovke nevy-
tvorili. Prvá gólová akcia prišla v 
10. minúte, keď sa presadil stopér 
Stano. Domáci naďalej pokračo-
vali v aktívnej hre, kým omladené 
družstvo Spartaka sa pred bránku 
Stankoviec dostávalo len spora-
dicky. Ďalšia gólová šanca prišla 
v 28. minúte, kedy Ďanovského 

strelu Ondruška vyrazil, ale proti 
Repovej dorážke už bol bezmocný. 
Na druhej strane v 41. minúte mal 
veľkú šancu na zníženie Zajac, 
ale neuspel a aj po ďalšej rýchlej 
akcii zverencov trénera Ilka sa 
musel vyznamenať Zemanovič. 
Aj druhý polčas mal rovnaký 
priebeh ako ten prvý. Domáci 
tvorili hru a rýchlonohí mladí 
spartakovci využívali každú 

príležitosť na brejk. V 57. minúte 
bol v gólovej šanci Ďurači, ale 
Ondruška mu strelu vyrazil a 
vzápätí bol neúspešný aj Svatík. 
V 63. minúte však Ďanovského 
technická strela z priameho kopu 
spoza šestnástky už skončila v 
sieti. V 70. minúte bol v akcii opäť 
Ďanovský, keď  hlavou v páde 
poslal loptu za chrbát Ondrušku. 
V 72. minúte Ďurači zakončil 

individuálnu akciu gólom na 
konečných 5:0. V 79. minúte pred-
viedol Ďurači ďalšiu individuálnu 
akciu, tentoraz nezištne prihral 
Repovi, ale ten tesne minul pravú 
týč našej bránky. Bánovce: 
Ondruška, Hrabal (66.Kmeťo), 
Tabak, Pakanec,  Okruský,  Žaťko 
(74. Gábriška), Igaz, Kyselica 
(86.Chrenko), Zajac, Kráľ (63.
Rusnák), Zita.  (aj, jš)

SOM občan, mám názor... Môj pohľad na stav bánovského futbalu
Futbal je vo svete veľkou 

doménou. Či je to veľkoklub 
svetového významu alebo 
bežný klub v  malom meste 
alebo aj v  najzapadnu-
tejšej dedine, vždy je oň 
primeraný záujem. A  ten 
bánovský Spartak nie je 
výnimkou. Poslední „zlatí“ 
chlapci, ktorých si ja osobne 
pamätám a ktorí hájili farby 
Spartaka, boli také esá ako 
Slezak, Mašik, Kraľ, Čukan, 
Štefanik, Hruška, Petrik, 
Sileš, Benca, Ďurkač, Soka, 
Pechaček, Perniš, Chudoba   
a  nemôžem zabudnúť ani 
na  predposledných   prvo-
ligových dorastencov - 
Halmo, Zajac, Opačitý, Siva, 
Halas , M. Bezak, Ferianc, 
Michalička, L. Repa, na kto-

rých sa v tých časoch chodilo 
pozerať niekoľko násobne 
viac divákov ako v súčasnej 
dobe na  Slovan Bratislava 
.  To boli časy a tá atmosféra, 
ktorá panovala na  Spar-
taku,  bola neopakovateľná. 
V tej dobe bola cesta pre kaž-
dého, kto mohol byť členom 
kádra Spartaka. Byt hráčom 
Spartaka niečo znamenalo.   
Každý, kto sa v prestupovom 
období usiloval preraziť 
a dostať sa medzi bánovskú 
f utba lov ú smotá nku,   
a  nepodarilo sa mu to, bol 
nesmierne sklamaný.   To 
sklamanie bolo obrovské a ja 
osobne viem, o čom to bolo, 
pretože som to zažil, keď 
som sa nedostal do dorastu 
medzi spomínaných, určite 

vynikajúcich futbalistov, 
z  ktorých viacerí hrali 
vtedajšiu celoštátnu prvú 
ligu a dokonca Miro Siva to 
dotiahol až do reprezentácie.

Dnešný Spartak je 
pravým opakom toho 
vtedajšieho. Každý, kto je 
čo len trocha schopný, ide 
radšej na  dedinu, aby mal 
radosť z futbalu a nie traumu 
ako v  súčasnom Spartaku. 
Po meste a nielen po meste, 
ale aj vo vyšších futbalových 
kruhoch sa ohľadom futbalu 
v  Bánovciach šíria všelijaké 
reči. Do akej miery sú prav-
divé, neviem posúdiť,  avšak 
minimálne jedna osoba sa 
spomína za  pádom viace-
rých klubov v  okolí Báno-
viec. Preto aj tie reči šíriace 

sa ako zaručené informácie, 
by som nebral na  ľahkú 
váhu a  pravdepodobne tam 
niekde je treba hľadať prí-
činy súčasného stavu futbalu 
v  Bánovciach. Stav, ktorý 
nikoho neteší, a  stav, ktorý 
napraviť bude nesmierne 
ťažké, ak to vôbec bude 
možné. Ako Bánovčana ma 
táto situácia nesmierne 
trápi, avšak v  poslednom 
období aj tí, ktorí chceli 
podať Spartaku pomocnú 
ruku a mysleli to s futbalom 
seriózne, a  hlavne nemali 
žiadne mylne predstavy 
o  realite, nemali možnosť 
byť nápomocní. Vedenia 
klubu za  posledných desať 
rokov urobili oveľa viac 
škody ako úžitku.

Aby som nebol iba kri-
tický,   tak naozaj úprimne 
musím oceniť úsilie tých, 
ktorí to so Spartakom mysleli 
a  myslia seriózne (M. Kráľ, 
M. Slovák, A.  Čukan a  tré-
neri mládeže, a najnovšie aj 
hlavný tréner mužov sedem-
desiatnik V. Ilko). Napriek 
tomu, že všetci videli, ako sa 
klub rúti do záhuby, zostali 
na  palube (alebo dokonca 
na  ňu nastúpili)   a  snažia 
sa klub udržať pri činnosti. 
Zároveň by malo vedenie 
mesta okamžite vyhodnotiť 
daný stav a  urobiť všetko 
preto, aby tento klub 
nezanikol  a  fungoval ďalej. 
Avšak len s  tými ľuďmi, 
ktorým  osud Spartaka nie je 
ľahostajný.  

Možno tento môj 
príspevok   bude spúšťačom 
širokej diskusie ako ďalej 
s  bánovským futbalom 
(alebo športom v  Bánov-
ciach  vôbec), čomu by som 
sa potešil, a prial by som si, 
aby sa verejnosť začala viac 
zaujímať o dianie (a to nielen 
športové) v meste. V každej 
oblasti života mesta by sa 
mala vytvoriť skupina ľudí 
rovnakého záujmu, ktorí by 
tu svoju parketu dokázali 
vyšperkovať na úroveň, ktorá 
by prislúchala dnešnej dobe. 
Verím, že to nie je iba moje 
zbožné prianie, ale raz sa 
môj sen stane skutočnosťou.

 Jaroslav Ďurčo, 
 Bánovce n Bebravou

Bánovská 
parenica
Klub slovenských turistov 
Bánovce nad Bebravouvás 
pozýva 2. septembra na tra-
dičnú cyklistickú Bánovskú 
parenicu pre všetky vekové 
a  výkonnostné kategórie. 
Viac informácií získate 
v  Centre voľného času 
na  čísle 038  760  2454 
alebo u  predsedu KST 
0905 910 068

Deviaty 
Mňamfest 
22. septembra

Už deviatykrát vám 
budú variť gurmánske špe-
ciality farmári, potravinári 
a  obce regiónu! Celodenný 
kultúrny program, súťaže, 
atrakcie, bohatá tombola... 
to všetko a ešte viac na vás 
čaká v sobotu 22. septembra 
na námestí na najväčšom 
farmárskom festivale na 
Slovensku.

1. Poruba 3 3 0 0 95:43 6
2. Sokol Bánovce 3 2 0 1 83:81 4
3. Zlatná n/O. 3 1 0 2 61:82 2
4. Stupava 3 0 0 3 59:92 0
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Milí záhradkári, aj 
vy sa boríte s problémom, 
čo s  takým obrovským 
množstvom ovocia, ktoré 
sa v tomto roku urodilo? 
Tí, čo majú veľké ovocné 
stromy, každý deň 
musia zbierať popadané, 
väčšinou ešte nezrelé ovocie. A  „vďaka“ horúčavám 
a suchu možno prídeme aj o polovicu úrody... Okraje 
poľných a  lesných ciest sa pomaly zapĺňajú kôpkami 
zhnitého ovocia, aj v Radiši či Bebrave vidíme častejšie 
„plávať“ jablká... Podľa informácií z mestského úradu, 
môžete ovocie nosiť do  zberného dvora - do  kontaj-
nerov (na foto)... ale môžete ho dávať aj do kompostu, 
ale treba ho správne miešať so suchými rastlinami. 
Ak máte svoje skúsenosti, ako si poradiť s nadmernou 
úrodou ovocia (pre pálenice sa zbiera do sudov len zrelé 
ovocie) – v komposte či v záhradných jamách - prosím, 
napíšte nám, alebo príďte do redakcie odovzdať svoje 
rady... Alena Borszéková

Záhradkári 
záhradkárom

Detský tábor Peckoland v Beckove
Ako je už dlhoročnou 

tradíciou v  rámci nášho 
občianskeho združenia 
Združenie kresťanských 
spoločenstiev mládeže, aj 
tento rok sme počas leta  
od  13. do  19. augusta pri-
pravili pre deti z Bánoviec 
a  okolia pobytový detský 
tábor. Názov Peckoland 
s podtitulom 7 (dní) divov 
v  Beckove prezrádza, že 
Beckov a  areál bývalého 
kláštora, v ktorom sme boli 
ubytovaní, sa mali stať pre 
deti na týždeň úžasnou kra-
jinou plnou skvelých divov 
a  každý deň v  tábore mal 
priniesť niečo nové – každý 
deň mal svoju tému,  div 
a čnosť (napr. história, hrad 
Beckov a  odvaha). A  tak 
sme chceli deťom ponúknuť 
plnohodnotne strávený 
týždeň plný priateľstva 
medzi sebou či s  animá-
tormi, hier, zábavy, rôznych 
aktivít a zážitkov a do toho 
všetkého zakomponovať 
vedenie detí k  správnym 
hodnotám. Okrem iného 
nás navštívil misionár 
pochádzajúci z  Indie, 

zahrali sme si vodný futbal 
či zaskákali na  skákacom 
hrade, navštívili sme hrad 
Beckov či  Haluzickú ties-
ňavu, hrali sme sa, tvorili, 
rozmýšľali, rozprávali... 
Keďže program sa vydaril, 
počasie bolo slnečné, 
kuchyňa varila výborne 
a  zdravotníčka nemusela 
riešiť žiadny závažnejší 
problém, zdá sa, že naša 

snaha bola úspešná, čo 
potvrdili aj záverečné hod-
notenia detí v posledný deň 
tábora. A hoci poniektorým 
bolo smutno za rodičmi už 
v  prvých hodinách tábora 
a bolo treba riešiť aj nezbed-
nejšie deti, všetko dobre 
dopadlo a  všetci sme boli 
spokojní s  tým, ako tábor 
prebehol. Veľká vďaka patrí 
rodičom za  dôveru, ale aj 

celému tímu ľudí, ktorí 
sa o  prípravu a  realizáciu 
tábora postarali, pričom 
všetci sa zapojili ako 
dobrovoľníci, od  animá-
torov cez  zdravotníčku až 
po  kuchárky. Verím, že aj 
v mene detí môžem týmto 
ľuďom povedať jedno veľké 
ĎAKUJEM. 

 Peter Králik, vedúci tábora

Nemocnica Bánovce rozširuje a modernizuje zdravotnú 
starostlivosť v gynekologickej ambulancii

Po  novom sa zmení 
systém zdravotnej sta-
rostlivosti v  súvislosti 
s personálnym obsadením 
v  ambulancii. Doteraz sa 
lekári striedali v nadväz-
nosti na  rozpis služieb 
na  oddelení, po  novom 
nájdu pacientky v  ambu-
lancii len jednu – stálu 
lekárku. Zmeny nastanú aj 
v  samotnej komunikácii, 
pacientky budú môcť 
využiť rozšírené spektrum 
online komunikácie. Ria-
diteľka nemocnica Mina 
Bobocká oslovila lekárku 
Stanislav u Žáčikov ú, 
ktorá zabezpečí starostli-
vosť v odbore gynekológia. 
Nemocničnú gynekolo-
gickú ambulanciu budú 
môcť využiť aj budúce 
mamičky, realizuje sa 
na  nej 3D/4D sonogra� a 
s  možnosťou vytvorenia 
fotografie nenarodeného 
dieťatka. Výhodou gyne-
kologickej ambulancie sú 
krátke čakacie doby. Viac 
v rozhovore so Stanislavou 
Žáčikovou.
 Vedeli ste už v čase, keď 
ste sa rozhodli pre medi-
cínu, že sa budete venovať 
gynekológii?

Nevedela. Medicínu 
som mala v ysnívanú 
od útleho detstva, ale celé 
štúdium som plánovala 
pracovať na  záchranke, 

kým ma v  6. ročníku pri 
písaní mojej diplomovej 
práce profesor urgentnej 
medicíny od  toho neod-
hovoril. Tak som si potom 
pospájala všetko, čo ma 
baví a  dobre sa mi učilo. 
Svoje zameranie som 
našla vo všestrannosti, 
ktorú ponúka gynekológia 
a pôrodníctvo aj so svojou 
“u rgent nou z lož kou” 
a adrenalínom na pôrodnej 
sále.
 Čím si vás tento odbor 
tak získal?

Získal si ma okrem 
spomínanej všestran-
nosti práce na  oddelení, 
operačnej sále, pôrodnej 
sále či ambulancii, najmä 
tou najkrajšou časťou 
a  teda momentom, kedy 
prichádza na  svet nový 
človiečik a že je mi pri práci 
dovolené sa zúčastniť tejto 
neopakovateľnej atmosféry 
nabitej emóciami. To 
neopísateľné šťastie a láska, 
ktoré zaplavia mamičku 
a  otecka v  momente, ako 
vidia vytúžené dieťatko, 
je síce krátky okamih, ale 
dokáže vykompenzovať 
všetko nepríjemné alebo 
smutné s  čím sa v  práci 
inak človek stretáva.
 Vraví sa, že väčšina 
študentov medicíny dnes 
chcú byť chirurgovia alebo 
gynekológovia. Prečo si 

myslíte, že je gynekológia 
taký populárny odbor?

Ja takúto situáciu 
nepozorujem. V  dnešnej 
dobe, kedy ľudia úplne inak 
vnímajú lekárov ako kedysi, 
a  vytratila sa pre celkové 
nastavenie tohto povolania 
v spoločnosti a krajine jeho 
atraktivita, pozorujem skôr 
iný trend, ako túžbu byť chi-
rurgom alebo gynekológom. 
Práca na pôrodnici je veľmi 
chúlostivá, lekár je zodpo-
vedný hneď za  dva ľudské 
životy a niekedy rozhodujú 
doslova sekundy. Pôrod ako 
fyziologický a teda nekom-
plikovaný sa konštatuje až 
keď je žena s dieťaťom doma 
a  v  poriadku. Populárny 
odbor sa teda môže zdať 
pre tých, ktorí netušia, čo 
všetko obnáša alebo sú veľkí 
zanietenci zrodu nového 
života podobne ako ja. 
 Čo majú ženy robiť 
z  pohľadu gynekologičky, 
aby si zachovali zdravie?             

Starať sa o  seba 
komplexne. To znamená 
od  k va l i t ne j  s t r av y, 
pitného režimu, dostatoč-
ného spánku cez pohyb 
po  pestovanie zdravých 
medziľudských vzťahov 
a  najmä vnímať vlastné 
pocity a emócie a prihliadať 
v  konaní aj na  ne. Naše 
prežívanie sa odráža aj 
na  našom zdraví, a  preto 

by sme sa mali naučiť žiť 
v rovnováhe, aj keď nás z nej 
občas niečo vyhodí. Taký 

je môj pohľad na  ľudské 
zdravie a  snažím sa pri-
hliadať na psychosomatickú 
stránku ťažkostí u  žien aj 
v práci na ambulancii. 
 V čom vnímate odlišnosť 
vami poskytovanej sta-
rostlivosti v  gynekologickej 
ambulancii?

Ako som v  predchá-
dzajúcej odpovedi spomí-
nala - holistickým, teda 
celostným, komplexným 
prístupom k  človeku, vní-
maním, že nie je len chodiaca 
hmota z  atómov a  buniek, 
ktoré nejak fungujú, keď 
im dodáme stavebný mate-
riál, ale že sme tvorení aj 
nehmotnou časťou, inak 
povedané dušou, vďaka 
ktorej prežívame emócie 
a tie sa taktiež na našom tele 
odzrkadľujú. Tejto tematike 
som sa venovala aj vo 
svojej špecializačnej práci 

Gynekológia a pôrodníctvo 
z pohľadu psychosomatiky, 
v  článku pre odborný 
časopis Sexuálne problémy 
z  pohľadu psychosomatiky 
a  plánujem o  tom pred-
nášať na  jeseň pred našou 
odbornou spoločnosťou. 
Mnohé o chorobách vieme, 
ale veľakrát tá skutočná 
príčina, prečo sa u niekoho 
choroba prejaví a  u  iného 
nie, nám v západnej medi-
cíne založenej na dôkazoch 
u ni k á .  A ko u rčujúci 
fenomén sa javí epigenetika, 
odbor ktorý prihliada aj 
na  prežívanie, sociálne 
vzťahy a prostredie človeka 
v  súvislosti s  aktivizáciou 
alebo potlačením niekto-
rých génov. 
 Vykonávate v  nemoc-
ničnej gynekologickej ambu-
lancii aj špecializované 
úkony? 

Ambulancia okrem 
služieb bežnej gynekolo-
gicko-pôrodníckej ambu-
lancie poskytuje aj v rámci 
jednodňovej chirurgickej 
starostlivosti v gynekológii 
realizáciu miniinvazívnych 
zákrokov a endoskopických 
operácií. Pacientky sa 
môžu objednávať v prípade 
potreby odstránenia polypu, 
vykonáva sa  hysteroskopia 
a  odstránenie genitálnych 
bradavíc. Realizujú sa 
operácie na  diagnostiku 

neplodnosti, priechodnosti 
vajíčkovodov,  k y retá ž 
dutiny maternice. Na  žia-
dosť pacientky je možné 
vykonať i sterilizáciu. 
 Pre aké pacientky je 
určená nemocničná gyneko-
logická ambulancia?

V  zásade pre všetky 
ženy. Aj pre ženy, ktoré 
hľadajú komplexný prístup 
k  riešeniu ich problémov, 
na úrovni fyzického tela a aj 
na  úrovni myšlienkových 
pochodov a  emócií. Pre 
ženy, ktoré sa chcú pýtať 
a chcú dostávať odpovede. 
 V  akom čase ordinujte, 
čo majú ženy urobiť, ak 
sa rozhodli stať sa vašimi 
pacientkami?

V  ambu lanci i  ma 
nájdu v pondelok a v stredu 
od  siedmej do  pätnástej 
hodiny a  vo št vr tok 
od  trinástej do  sedem-
nástej hodiny. V  prípade 
otázok sa môžu na  mňa 
obrátiť prostredníctvom 
webovej stránky www.
nemocnicabanovce.sk alebo 
na  stanislava.zacikova@
nemocnicabanovce.sk. 
Ta k t iež komuni kujem 
s  pacientkami prostred-
n íc t vom FB s t rá n k y 
MUDr. Stanislava Žáčiková. 

 Alžbeta Sivá, tlačová 
 hovorkyňa AGEL SK a.s.

 (reklamný článok)
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 Predám plody jarabiny – 
čiernoplodej. Info na tel. č. 
0949 842 736.
 Predám prívesný vozík. 
Cena dohodou. Tel. 
0948 518 079. 
 Do kaviarne HAUS 
CAFE v BN prijmeme 
baristu/ku, čašníka/čku 
na TPP (3,70€/h+tringelty) 
aj brigádne. Životopisy 
posielajte na hauscafebn@
gmail.com. Vyučenie 
a prax výhodou, nie však 
podmienkou.
 Darujem hornú 
časť kuchynskej linky 
talianskej výroby 
s dvojitým nerezovým 
drezom, všetko v dobrom 
stave. Tel. 0907 039 268.
 Kúpim 1 alebo 2-izbový 
byt s balkónom. Tel. 
0908 795 977.
 Kúpim ľudové 
kroje, iné staré textílie 
a starožitnosti. Tel. 
0902 708 047.
 Dám do prenájmu 
obchodné priestory 45 m2, 
prízemie na sídlisku Stred. 
Tel. 0905 415 742.
 Predám hruškový, 
broskyňový a slivkový 
kvas a jablká na kvas. Tel. 
č. 0949 842 736.
 Ďakujem neznámemu 
mládencovi z Novomeského 
ulice za darovanie 
a odnesenie kúpeľňového 
stojana pred vchod. 
Rovnako ďakujem pánovi 
Králikovi a poštárke 
za doručovanie novín 
priamo do schránky. 
pani Marženská.

INZERCIA

% 
zľava20

INZERCIA V NOVINÁCH
NAJ REKLAMA V REGIÓNE 

NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 602 422, obchod@kulturabn.sk 

NA CELOROČNÚ REKLAMU
do 8200 domácností

NEZÁVÄZNÉ INFO: NEZÁVÄZNÉ INFO: 

Nová fitnes zóna v mestskom parku – príďte si v utorok zacvičiť! 
Počas víkendu 17. a  19. 

augusta bola v  mestskom parku 
vybudovaná nová fitnes zóna, 
ktorá má slúžiť všetkým občanom 
a návštevníkom mesta. Fit zóna je 

prvým krokom k  celkovej revita-
lizácii mestského parku, s ktorou 
sa do  budúcna počíta a  ku ktorej 
je spracovaná projektová štúdia. 
Vybudovanie � tnes zóny zabez-

pečila firma Veríme v  Zábavu, 
s.r.o. z  Trenčína, ktorá zvíťazila 
vo výberovom konaní. Osadilo sa 
15 strojov na  cvičenie a  posilňo-
vanie a  informačná tabuľa s  pre-

vádzkovým poriadkom fitparku 
v  celkovej hodnote 10  248 eur. 
Finančné prostriedky na tento účel 
boli schválené v rozpočte mesta.

  (MsÚ)

V bánovskom parku nám vyrástol nový � tpark ako stvorený pre všetkých tých, čo majú chuť si aktívne zacvičiť a zároveň byť na čerstvom vzduchu. Aby 
sme sa s možnosťami, ktoré toto nové workout miesto poskytuje, trochu lepšie zoznámili, radi sa koncom leta podvečer v parku stretneme, zacvičíme si, 
potešíme sa z nových možností zmysluplného trávenia voľného času v Bánovciach. Príďte v utorok 28. augusta od 18. do 20. 00 hodiny, bude cvičenie 
profesionálov aj prípadná pomoc laikom, zdravé občerstvenie a hlavne dobrá nálada a radosť z toho, že v Bánovciach sa dejú dobré veci! Bližšie info 
v udalosti: Pomôžme BN parku ožiť – cvičenie pod holým nebom. (zdroj FB)  Foto: Alena Borszéková


